
Protokół Nr VII
z VII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia   20 kwietnia 2007r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum

Otwarcia obrad VII Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 
Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczyl obradom.  Powitał  serdecznie  wszystkich 
radnych  i  zaproszonych  gosci  oraz  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie 
w posiedzeniu  uczestniczy  15 radnych,  co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 radnych, stanowi quorum  pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Bernard Stein - Wójt Gminy Kluki,
Pani  Elżbieta Bednik - Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska - Sekretarz Gminy,
Pan  Andrzej Domański - radca prawny Urzędu Gminy,
Pani Bożena Baranowicz - pracownik GOPS,
Pani Marzanna Karpińska - kierownik ZOS 
Sołtysi Gminy Kluki
Mieszkańcy Gminy
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Przewodniczący  powiedział,  iż  informacja  o  sesji  absolutoryjnej  wymaga 

powiadomienia z dwutygodniowym wyprzedzeniem, natomiast projekty pozostałych uchwał 
zostały radnym dosłane na 7 dni przed sesją, tzn:

1) uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Kluki na 2007r.;
2) uchwała  w  sprawie  utworzenia   i  nadania  aktu  założycielskiego  Zespołowi  Szkół 

w Klukach;
3) uchwała  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr  19/XIX/05  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia 

26 kwietnia 2005r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki;

4) uchwała w sprawie uchwalenia opłat za usługi świadczone w Oddziale Przedszkolnym 
przy   SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki;

5) uchwała  w sprawie zmiany uchwały Nr 2/V/07 Rady Gminy Kluki z dnia 14 lutego 
2007 r. w sprawie poboru  w drodze inkasa podatków stanowiących dochody gminy .

Przewodniczący  zaproponował, iż w/w projekty zostałyby wprowadzone w punkcie 7, jako 
pkt 8,9,10,11,12.
Innych propozycji do porządku obrad nie było.
Za  przyjęciem  zmian  proponowanych  przez  Przewodniczącego  Rady  głosowali  wszyscy 
radni.
Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2006 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2006 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki .
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Kluki na 2007r.
9. Podjęcie uchwały  w sprawie utworzenia  i nadania aktu założycielskiego Zespołowi 

Szkół w Klukach.
10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 19/XIX/05 Rady Gminy Kluki z 

dnia  26  kwietnia  2005r.  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym dla  uczniów zamieszkałych  na terenie  Gminy 
Kluki

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  opłat  za  usługi  świadczone  w  Oddziale 
Przedszkolnym przy   SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 2/V/07 Rady Gminy Kluki z dnia 14 
lutego 2007 r. w sprawie poboru  w drodze inkasa podatków stanowiących dochody 
gminy ..

13. Interpelacje i wolne wnioski.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący powiedział, iż protokół z ostatniej sesji był do wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad.  Przewodniczący zapytał, czy 
są uwagi do protokołu?
Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – p. Bernard Stein poinformował, iż w okresie międzysesyjnym:

1) Szkoły z terenu naszej gminy zostały skontrolowane przez  Komisje Bezpieczeństwa 
Wojewody. Szkoły w Parznie i Kaszewicach zostały uznane za bezpieczne, natomiast 
w  Klukach  zostało  zalecone  wykonanie  ogrodzenia  szkoły  oraz  były  drobne 
zastrzeżenia dotyczące spraw organizacyjnych.

2) Na ukończeniu  są  projekty  dróg  do  Wierzchów Parzeńskich  i  Strzyżewic  oraz  do 
dwóch dróg dojazdowych do pól i łąk (Podwódka i Żar). Po uzyskaniu pozwoleń na 
ich  realizacje  zostaną  ogłoszone  przetargi.  Natomiast  drogi   Drzyzdówkach  i 
Kawalcach – trwają prace geodezyjne, ponieważ odcinki drogi prawnej nie pokrywają 
się ze śladem drogi wyjeżdżonej, podobnie Kaszewice – Borki, gdzie na razie będzie 
tylko projekt.

3) MZK zwróciły się z wnioskiem o przedłużenie umowy na ulgi, które stosują wobec 
określonych grup mieszkańców z naszej Gminy i utrzymanie dwóch kursów, tzn. 12 
i  7  na  dotychczasowych  zasadach  z  obietnicą  uruchomienia  kursu  do  Kaszewic 
z Kurnosa. Aneks do umowy został podpisany na okres 3 miesięcy. 

4) Wpłynęła  rezygnacja  z  dzierżawy  pomieszczeń  w  Ośrodku  Zdrowia,  w  których 
znajduje  się  apteka.  Jest  zainteresowanie  tymi  pomieszczeniami,  wpływają  nowe 
podania. Wójt zwrócił się do radnych o wytypowanie osób do Komisji, która zajęłaby 
się rozpatrzeniem tych wniosków.

5) Wójt wraz z wiceprzewodniczącym uczestniczył w konferencja Konsolidacja Polskiej 
Elektroenergetyki.

6) Powiatowa  Komisja  Urbanistyki  zaopiniowała  studium uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania Gminy Kluki.

7) Ogłoszony został konkurs na wolne stanowisko ds. zagospodarowania przestrzennego 
i budownictwa, w związku z rezygnacją dotychczasowego pracownika.
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8) Obecnie brak jest możliwości wynajęcia równiarki, wobec tego pracownicy, którzy są 
zatrudnieni  w  ramach  robót  publicznych  na  poszczególnych  drogach  sukcesywnie 
równają drogi.

9) 6 maja w Parznie odbędą się Dzień Strażaka, na szczeblu powiatowym.
10) 16 kwietnia  został  złożony wniosek  aplikacyjny  „Poprawa komunikacji  społecznej 

w  powiatach  i  gminach”  oraz  „  Samorządowa  platforma  cyfrowa  ustawicznego 
szkolenia  kadr  oraz  rozwoju  e  –  usług  publicznych.  Z  wnioskiem  wystąpiliśmy 
wspólnie z 6 powiatami i 17 gminami i jest to projekt wartości 1.334.970 euro.

11) Niebawem zostało ogłoszone konkursy na dyrektorów szkół.
12) Wójt poinformował, iż pojawiła się nadzieja na powrót  lokalizacji drogi S-8 przez 

Bełchatów i Kluki.
13) Wójt  powiedział,  iż mamy możliwość zatrudnienia jeszcze 5 osób w ramach robót 

publicznych.  Wójt  zaapelował,  iż  jeśli  radni  znają  odpowiednie  osoby,  aby 
poinformowali.

Punkt 5 -  Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2006 rok.
Radni  otrzymali  sprawozdanie  z  działalności  GOPS  wraz  z  materiałami  na  sesję. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Na pytania radnych odpowiadała p. B. Baranowicz – pracownik GOPS.
Radny  J.  Dymiński –  spytał  dlaczego  tyle  pieniędzy  zostało  zwróconych  jako 
niewykorzystana dotacja?
P. Baranowicz – odpowiedziała, iż było zrobione zapotrzebowanie na świadczenia rodzinne, 
jednak  zgłosiło  się  mniej  osób,  ewentualnie  nie  zostały  spełnione  kryteria.  Środków 
pochodzących z dotacji nie można przeznaczyć na inny cel i musiały zostać zwrócone.
Radny J. Dymiński – osób, którym należałoby się świadczenie jest więcej, tylko wstydzą się 
przyjść.
P. Baranowicz – środki, które podlegały zwróceniu pochodzą z innej puli,  nie mogą być 
przeznaczone na zapomogi, o których mówi radny. Z tych środków można wypłacać tylko 
świadczenia  rodzinne,  świadczenia  opiekuńcze,  składki  na  ubezpieczenie  społeczne  oraz 
zaliczki alimentacyjne.

Więcej pytań nie było.

Punkt 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2006  
rok.

Przewodniczący  Rady  G.  Augustyniak odczytał  Uchwałę  II/106/2007  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  w  sprawie  opinii  dotyczącej 
sprawozdania Wójta Gminy Kluki z wykonania budżetu. Opinia była pozytywna.  Uchwała 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Wójt – B. Stein – poinformował, iż:
1) plan budżetu po stronie dochodów wyniósł kwotę 7.566.976 złotych  i został wykonany 

do kwoty 7.266.503,76 złotych, co stanowi 96,0% planu;
2) plan budżetu po stronie wydatków wyniósł kwotę 7.658.259,00 złotych i został wykonany 

do kwoty  7.004.978,39 złotych, co stanowi 91,5% planu.
3) Wydatki inwestycyjne na plan w kwocie 1.343.939,00 złotych zostały zrealizowane do 

kwoty  1.210.195,08  złotych, co stanowi 90,05 % planu.
Wójt wyjaśnił, iż niewykorzystana kwota 180 tys. dotyczy akcyzy. Otrzymaliśmy informację 
o przyznaniu nam kwoty na zwrot akcyzy,  natomiast nie otrzymaliśmy środków. Kwota ta 
została przesunięta na ten rok.
Z zadań inwestycyjnych w ubiegłym roku utwardzono sześć odcinków dróg – Żar, Podwódka, 
Kol.  Kaszewice,  Strzyżewice,  Ścichawa,  Roździn  –  łącznie  5,5  km.  Wykonano  I  etap 
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termorenowacji Ośrodka Zdrowia, wybudowano dwa chodniki w Klukach i w Parznie oraz 
wykonano  zadania  polegające  na  estetyzacji  poszczególnych  miejscowości,  tj.  skwerki 
w Klukach   i Kaszewicach.
Radny  J.  Konieczny spytał,  jak  to  się  stało  że  planowana  była  modernizacja  chodnika 
w Parznie, a zrobiono parking. Radny stwierdził, iż to chyba było niezgodne z przepisami, 
z zapisem w budżecie.
Wójt – czy chodnik ma mieć 1,5 m, czy może mieć 4 m i być wykorzystywany jako parking, 
można polemizować. Odpowiednie służby to rozstrzygną.
Radny  J.  Konieczny –  powiedział,  iż  jego  zdaniem  modernizacja  dotyczy  czegoś 
istniejącego, a jeżeli tam nic nie było, a robimy parking, to jest diametralna różnica.
Przewodniczący  G.  Augustyniak –  Koło  kościoła  w Parznie  taki  chodnik  istniał,  od co 
najmniej  15  lat.  Przewodniczący  powiedział,  iż  jest  to  wizytówka  Gminy  i  wszystko  co 
prowadzi do tego, aby Gmina ładniej wyglądała powinno budzić zadowolenie, a nie tylko 
krytykować.
Innych pytań nie było.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych, 1 był przeciw, 1 wstrzymał się od 
głosu. Uchwała Nr 12/VII/07

Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
za 2006 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 protokołu.

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki .
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kluki –Romuald Śniady odczytał 

Uchwałę Komisji - wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Następnie odczytał 
Uchwałę  RIO II/107/2007  opiniującą  pozytywnie  wniosek  Komisji  Rewizyjnej.  Uchwała 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
Przewodniczący  Rady –  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy Kluki.
Za udzieleniem Wójtowi Gminy Kluki absolutorium głosowało 14 radnych, 1 był przeciw.

Uchwała Nr 13/VII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 protokołu.

Wójt B. Stein podziękował wszystkim radnym za udzielenie absolutorium.

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Kluki na 2007r.
Zmiany  w  budżecie  omówiła  Skarbnik.  Powiedziała,  iż  z  ustalonych  wydatków 

zmniejsza się  §  4210 o 3.000 zł  i  tworzy się  rezerwę celową na zadania  własne Gminy, 
realizowane w ramach programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.
Ponadto  zmniejszeniu  ulegają  dochody,  w  związku  z  pismem  z  Ministerstwa  Finansów 
w sprawie zmniejszenia subwencji  o 919 zł i  w związku z tym zmniejsza się wydatki na 
materiały i wyposażenie urzędu.
Pytań do w/w zmian nie było.
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Następnie Przewodniczący odczytał pismo Starosty Bełchatowskiego w sprawie współudziału 
Gminy  Kluki  i  Powiatu  Bełchatowskiego  w  kosztach  realizacji  zadań  inwestycyjnych 
dotyczących  dróg  powiatowych  w  zakresie  budowy  chodnika  przy  drodze  powiatowej 
nr 1909 E Lubiec – Parzno – Bełchatów. Pismo stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
Przewodniczący wyjaśnił, iż chodzi o odcinek chodnika w kierunku szkoły i zaproponował 
przesunięcie 30.000 zł na to zadanie z planu zagospodarowania przestrzennego.
Powiat  wstępnie  zaproponował  zamiast  chodnika  poszerzenie  jezdni,  jednak  takie 
rozwiązanie nie polepszy bezpieczeństwa , a wręcz odwrotnie.
Za propozycją przewodniczącego dotyczącego przeznaczenia 30 tys. zł na ten cel, głosowali 
wszyscy radni.
Wójt – środki zostaną przekazane do powiatu, który zajmie się realizacją tego zadania. 

Kolejne  pismo  wpłynęło  od   OSP  w  sprawie  zabezpieczenia  w  budżecie  środków  na 
samochód strażacki.
Wójt – pismo to należy traktować jako wniosek do przyszłorocznego budżetu.
Przewodniczący Rady stwierdził, iż jednostka w Klukach włączona jest do ogólnokrajowego 
systemu ratownictwa drogowego i powinna być jednostką sztandarową, należy rozważyć czy 
nie lepiej zakupić samochód bojowy.
Pytań nie było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 14/VII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007 rok
Uchwała stanowi załącznik nr 9 protokołu.

Następnie głos zabrał p. Grzegorz Binkowski redaktor Gazety Bełchatowskiej, który 
zaprezentował gazetę oraz przedstawił ofertę współpracy. 
Gazeta Bełchatowska ma być tygodnikiem społeczno – kulturalnym, w której ukazywać się 
będą informacje z każdej Gminy, pięć gmin wyraziło już zgodę na współpracę. Koszt druku 
1 strony wynosi  ok. 3000 zł,  natomiast  Gmina w ramach współpracy współfinansowałaby 
1200zł.

O godz. 1400 przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę.
Po przerwie obrady zostały wznowione.

Punkt  10 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia   i  nadania  aktu  założycielskiego  
Zespołowi Szkół w Klukach.

Wójt  –  powiedział,  iż  sprawa  połączenia  szkoły  podstawowej  i  Gimnazjum 
w Klukach była  już sygnalizowana od dwóch lat.  Propozycja  połączenia w zespół  szkoły 
podstawowej  i gimnazjum podyktowana jest tym, że obydwie szkoły funkcjonujące w tym 
samym  budynku   działałyby  pod  kierownictwem  jednego  dyrektora,  co   usprawniłoby 
funkcjonowanie  i  zarządzanie  tymi  szkołami.   Ponadto  ma  to  również  swoje  racje 
merytoryczne, ponieważ  łatwiejsze stanie się wówczas zapewnienie możliwości korzystania 
z bazy dydaktycznej, którą szkoły publiczne muszą posiadać i udostępniać zgodnie z art.67 
ustawy ( wspólna biblioteka, świetlica,  szatnia, wspólny blok sportowy, gabinet profilaktyki 
zdrowotnej  i  pomocy  przedlekarskiej),  a  także  zapewnienie  kadry  pedagogicznej,  którą 
łatwiej jest przenosić między jednostkami lub polecać uzupełnianie wymiaru zajęć  w jednej 
szkole zajęciami w innej.
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Do projektu uchwały załączony został akt założycielski oraz projekt statutu zespołu 
szkół.  Zgodnie  z  projektem  aktu  założycielskiego  siedziba  Zespołu  Szkół  w  Klukach 
położona jest przy ul. Szkolnej 4, a szkoły zachowują wcześniej ustalony obwód szkolny. 
W projekcie statutu proponuje się,  aby Radę Pedagogiczną stanowili  wszyscy pracownicy 
pedagogiczni pracujący w Zespole Szkół. 
W oparciu o art. 62 ust. 3 projekt aktu założycielskiego został zaopiniowany w dniu 16 lutego 
2007r.  przez:  Radę Pedagogiczną  Szkoły  Podstawowej   w Klukach oraz  Gimnazjum im. 
Wandy Malczewskiej w Klukach. Szkoły te wyraziły opinię negatywną. 
Zgodnie z art.  62 ust.  5b połączenie w zespół szkoły podstawowej  z gimnazjum wymaga 
pozytywnej  opinii  kuratora  oświaty.  Opinię  pozytywną  w przedmiocie  połączenia  Szkoły 
Podstawowej w Klukach i Gimnazjum im. Wandy Malczewskiej w Klukach w Zespół Szkół 
w  Klukach  wyraził  Łódzki  Kurator  Oświaty  w  piśmie  znak  KO.IX.0713/79/AM/2007 
z dnia 12.03.2007r.
Radny J. Konieczny  – spytał czy będzie 1 dyrektor na cały obiekt?
Wójt – tak, a dyrektor może sobie powołać swojego zastępcę.
Radny J. Dymiński – spytał – czy ten dyrektor będzie uczył dodatkowo czy tylko będzie 
dyrektorem?
P. M. Karpińska – Dyrektor może uczyć w ramach limitu, który został uchwalony przez radę 
Gminy.
Radny J. Konieczny – jeśli chodzi o sprawy finansowe, to czy my się zmieścimy w tym 
wszystkim, co do tej pory finansowaliśmy dwóch dyrektorów. Czy będą jakieś oszczędności?
Wójt – odpowiedział, że tak.
Radny  J.  Konieczny –  czy  nie  można  byłoby  włączyć  do  zespołu  szkoły  w  Parznie 
i w Kaszewicach?
Wójt – Nic nie stoi na przeszkodzie, aby np. Szkoła w Parznie była filią , ale najpierw musi 
być Zespół.
Radny B. Trzmiel – Finansowanie będzie odrębne dla tych szkół?
P. Skarbnik – Każda szkoła będzie miała swój budżet.
Radny J. Konieczny – jego zdaniem dyrektor sam powinien decydować o budżecie, mieć 
wolną rękę, że gdzie są te ważniejsze potrzeby mógłby sam decydować.
Wójt – Dyrektor dostaje swój budżet i sposób rozdysponowania jest w jego gestii, również w 
zakresie inwestycji.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 15/VII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie utworzenia  i nadania aktu założycielskiego Zespołowi  
Szkół w Klukach.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 protokołu.

Punkt 11 -  Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 19/XIX/05 Rady Gminy Kluki  
z dnia 26 kwietnia 2005r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki

Projekt uchwały omówiła p. M. Karpińska – kierownik Zespołu Obsługi Szkół Gminy 
Kluki.  W  związku  ze  zmianami  kryterium  dochodowego  jak  i  zasiłku  rodzinnego 
w regulaminie ulegają zmianie dotychczasowe przedziały wysokości stypendium szkolnego.
Pytań i uwag nie było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.
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Uchwała Nr 16/VII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie zmiany Uchwały Nr 19/XIX/05 Rady Gminy Kluki           
z dnia 26 kwietnia 2005r. w sprawie uchwalenia regulaminu 
udzielania pomocy materialnej  o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 11 protokołu.

Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia opłat za usługi świadczone w Oddziale  
Przedszkolnym przy   SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Projekt uchwały omówiła p. M. Karpińska. Z uwagi na konieczność szczegółowego 
uregulowania zasad ponoszenia opłat za przedszkole w zakresie terminu wnoszenia opłat, 
wysokości,  rewaloryzacji  opłat,  a także zasad wnoszenia opłat  za wyżywienie   -  podjęcie 
przedmiotowej uchwały staje się zasadne i konieczne.  Zgodnie z art. 14 ust.5 ustawy z dnia 7 
września  1991r.  o  systemie  oświaty opłaty za  świadczenia  w prowadzonych  przez  gminę 
przedszkolach ustala rada gminy.

Rodzice dzieci  uczęszczających do przedszkola uiszczają miesięczną opłatę, która stanowi 
koszty sporządzania posiłków, czyli tzw. opłatę stałą.
Do wyliczenia opłaty stałej przyjęto usługi bytowe świadczone przez oddział  przedszkola, 
czyli wzięto pod uwagę koszty sporządzania posiłków (bez wydatków zakupu surowców do 
przygotowania posiłków). Kalkulacja kosztów sporządzania posiłków obejmuje częściowe: 
wydatki osobowe pracowników kuchni, wydatki rzeczowe związane z kuchnią tzn. naprawy, 
konserwacje, wyposażenie kuchni, itp. oraz wydatki rzeczowe związane z pracą w kuchni tzn. 
woda, energia, gaz.
Wysokość tzw. opłaty stałej,  ustala się procentowo od minimalnego wynagrodzenia, które w 
roku 2007r wynosi 936 zł, a zatem wysokość opłaty stałej od maja 2007r.  zgodnie z zasadami 
określonymi w § 2 ust.1 uchwały będzie wynosiła 84 zł.,  co oznacza jej  wzrost o 4 zł w 
stosunku  do  obecnej  kwoty  opłat  stałej  (80  zł).  To  uregulowanie  procentowe   oznacza 
waloryzację opłaty wraz ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia. 
Jednocześnie wprowadza się ulgi dla rodzin, których dwoje i więcej dzieci korzysta  z usług 
przedszkola.
W uchwale ponadto doprecyzowano zasady zwalniania z opłaty stałej oraz termin wnoszenia 
opłat.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 17/VII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie  uchwalenia  opłat  za  usługi  świadczone  w  Oddziale  
Przedszkolnym przy   SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 12 protokołu.

Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 2/V/07 Rady Gminy Kluki z dnia  
14 lutego 2007 r. w sprawie poboru  w drodze inkasa podatków stanowiących dochody gminy 

Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady.
Pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

7

http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/samba/Dokumenty/Rejestry/REJESTRY/uchwaly/2007/UchwalaNr17_VII_07.pdf
http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/samba/Dokumenty/Rejestry/REJESTRY/uchwaly/2007/UchwalaNr16_VII_07.pdf


Uchwała Nr 18/VII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 20 kwietnia 2007r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 2/V/07 Rady Gminy Kluki z dnia 14 lutego 
2007 r. w sprawie poboru  w drodze inkasa podatków stanowiących 
dochody Gminy.

Uchwała stanowi załącznik nr 13 protokołu.

Punkt 14 i 15  - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym:
1) Pismo p. G. Kamińskiego w sprawie wykupu mieszkania w Ośrodku Zdrowia  .

Wójt powiedział, iż budynek jest od dwóch lat naszą własnością, został przejęty  pod 
warunkiem, że nie zmieni się jego funkcja.
Przewodniczący  zwrócił  się  do  radnych,  aby  zastanowili  się,  jaką  politykę  przyjąć,  aby 
Komisja Infrastruktury przygotowała opinię w tej sprawie.
Przewodniczący  udzielił  głosu  p.  Kamińskiemu,  który  powiedział,  iż  jest  zainteresowany 
kupnem mieszkania, które zajmuje od 1990 r. i w które w tym okresie dużo zainwestował.
Pan  Kamiński  powiedział,  że  przepisy  wymagają  poniesienia  standardu  pomieszczeń, 
w których świadczone są usługi medyczne i wówczas byłaby możliwość ich wykorzystania.
Przewodniczący Rady powiedział, iż zostaną przeanalizowane dokumenty przekazania gminie 
tego obiektu i czy w ogóle istnieje możliwość sprzedaży.
2) Wpłynęło  pięć  wniosków  o  wynajem  pomieszczeń,  w  których  znajduje  się  apteka, 

ponieważ Pani,  która obecnie  prowadzi  aptekę złożyła  rezygnację  z  wynajmu.  Trzeba 
zastanowić się jakie kryteria przyjąć.

 Do Komisji, która zajmie się rozpatrzeniem podań zostali zgłoszeni p. Stankowska,  
p. Konieczny, p. Lewińska.

Za tym,  aby w/w osoby weszły w skład  komisji  do rozpatrzenia  podań na dzierżawę 
pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia głosowali wszyscy radni.

3) Pismo  p.  Swietłany  Szymkowej  z  prośbą  o  zaproszenie  rodziny  z  Kazachstanu,   
w ramach repatriacji do Polski.

Radni w wyniku dyskusji stwierdzili, że gmina nie posiada mieszkań, ani nie jest 
w stanie zapewnić pracy.

4) Kolejne  pismo  dotyczyło  organizacji  przez  Starostwo  Powiatowe  VII  Powiatowej   
Olimpiady Dzieci i Młodzieży, która odbędzie się w dniach 29.05 – 5.06. 2007r.  Koszt 
organizacji olimpiady szacuje się na kwotę 48 tys.  zł. Część kosztów zostanie pokryta 
z  wpłat  sponsorów oraz  z  wkładów samorządów.  Starostwo  proponuje  Gminie  Kluki 
wkład w wysokości 250 zł.

Radni jednomyślnie wyrazili zgodę na przeznaczenie takiej kwoty na organizację 
olimpiady.

Następnie Przewodniczący Rady przypomniał wszystkim radnym o złożeniu oświadczeń 
majątkowych oraz oświadczeń lustracyjnych.

W  nawiązaniu  do  prezentacji  Gazety  Bełchatowskiej  radni  wyrazili  swoją  opinię,  aby 
negocjować koszty, ponieważ współfinansowanie 1.200 zł miesięcznie dla naszej Gminy to 
jest  za dużo. Radni postanowili,  aby wójt  negocjował  warunki,  proponując zamieszczanie 
informacji z Gminy 1 raz w miesiącu, za mniejszą cenę.

Radny J. Konieczny zgłosił aby zamieścić tablicę informacyjną przy trójkącie w Klukach, 
aby ogłoszenie nie były przybijane do drzew.
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Radny spytał również, czy osoby, które na piśmie składały wnioski do planu. Czy na piśmie 
dostanie odpowiedź?
Wójt odpowiedział, iż nie. Informacja o wyłożeniu będzie podana do publicznej wiadomości.
Radny spytał, czy Wójt zgłaszał sprawę czyszczenia rowu przy 8, o którym była mowa na 
poprzedniej sesji?
Wójt odpowiedział,  iż  zadzwonił  i  zgłosił  tę  sprawę,  uzyskał  odpowiedź,  że  będzie  to 
zrobione.
Radny J. Konieczny poprosił o interpretację prawną dostępu do informacji publicznej, np. 
przychodzi radny czy obywatel i prosi o jakiś dokument.
Radca prawny p. A. Domański – ustawa o dostępie do informacji publicznej daje prawo do 
dostępu  do  wszystkich  tych  danych,  które  podlegają  umieszczeniu  w  BIP  i  zawarte  są 
w dokumentach prowadzonych w Urzędzie, z wyjątkiem danych osobowych i podlegających 
ochronie.  Każdorazowo  jeżeli  dotyczy  to  informacji  chronionych,  to  wtedy  odmawia  się 
udostępnienia.  Sposób  korzystania  z  takich  informacji  polega  na  tym,  że  zainteresowany 
może zapoznać się jedynie z treścią danej informacji, czy dokumentu, natomiast nie ma prawa 
żądania wydania tego dokumentu , może tylko się zapoznać, sporządzić sobie odpis, kopie we 
własnym zakresie. O udostępnienie informacji występuje się z pisemnym wnioskiem.
Radny J.  Konieczny – spytał,  „czy za każdym razem, ile  razy będzie chciał  do jakiegoś  
dokumentu zajrzeć muszę napisać wniosek?”.
Radca prawny – odpowiedział, że tak. Większość informacji jest w Biuletynie Informacji 
Publicznej i wówczas nie udostępnia się już w wersji papierowej, a informacje jawne zawarte 
w dokumentach, które nie podlegają publikacji udostępnia się wg w/w zasad.
Radny Cz. Siewiera, spytał czy jest jakaś możliwość załatania dziur w asfalcie w Żarze od 
sklepu, w kierunku Kluk?
Wójt  –  powiedział,  iż  na  tym  odcinku  konieczne  jest  położenie  nowego  dywanika  lub 
natrysku. Trzeba to w budżecie przyszłorocznym przewidzieć.
Radny Cz. Siewiera zgłosił, aby przywieźć kruszywa na drogę za rzeką, koło p. Ruckiego.
Wójt odpowiedział, iż będzie tam robiona droga dojazdowa do pól, na ten moment można 
tylko wyrównać ręcznie.
Radny H. Kęsy – zgłosił:

1) aby wystąpić do Powiatowego Zarządu Dróg o wymianę znaku - STOP przy drodze 
powiatowej,  przy wyjeździe  w kierunku Bożego Daru,  ponieważ jest  niewidoczny 
oraz  o  zamieszczenie  dodatkowo  znaku  –  uwaga  na  drogę  z  pierwszeństwem 
przejazdu;

2) jak będzie kruszywo, aby nawieźć na drogę w kierunku Bożego Daru.
3) Kolejna  sprawa  dotyczyła  wykupu  działki  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych, 

z przeznaczeniem na zamianę części działki z p. Grzesiakiem w celu utworzenia drogi 
m.in. do p. Watów i Okońskich. P. Kęsy zwrócił się do radnych, aby wyrazili zgodę 
na wykup działki i utworzenie tej drogi. Dotychczasowa droga jest drogą okrężną i 
mieszkańcy Kolonii  jeżdżą  do  Kaszewic  po  prywatnych  gruntach,  jednak  jak  jest 
mokro to staje się nieprzejezdna. Koszt wykupu takiej działki wynosiłby ok. 2.000 zł. 
Radny  powiedział,  iż  nową  drogę  będzie  można  utwardzić  gruzem  z  rozbiórki 
przedszkola w Kaszewicach.

Niektórzy radni mieli odmienne zdanie.
Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego H. Kęsego pod głosowanie.
Za wyrażeniem zgody na wykup 30 arowej działki od ANR głosowało 5 radnych, przeciw 
było – 3, 7 wstrzymało się od głosu.
Radny B. Trzmiel spytał czy są środki na zakup tej drogi?
Radny H. Kęsy odpowiedział, iż jest to niewielka kwota i Komisja Budżetowa poszuka na to 
środki.
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Wójt – zwrócił się do Komisji Infrastruktury, aby przejrzeć zasoby gminne i wytypować to co 
jest jeszcze do sprzedaży.
Radny J.  Dymiński –  powiedział,  iż  radni  z  poszczególnych  miejscowości  nie  wyrażają 
zgody na sprzedaż  działek gminnych, na ostatnim posiedzeniu komisji były rozpatrywane 
wnioski o zakup , niestety nie ma zgody na sprzedaż.
Radna Z. Dyła spytała, czy coś nowego słychać w sprawie kanalizacji?
Wójt –  czekamy  na  ogłoszenie  naboru  wniosków  do  Programu  Aktywizacji  Obszarów 
Wiejskich.
Radna  I.  Lewińska –  spytała  czy  umowa  z  MZK  została  już  podpisana  i  czy  będzie 
przedłużony kurs autobusu nr 1 do Kaszewic.
Wójt – 1 ma dojeżdżać do Kaszewic. Pozostałe samorządy również zastanawiają  się nad 
dalszym współfinansowaniem, ponieważ nie jest wiadome jaka będzie dalsza polityka MZK. 
Szczerców na ten moment ulg nie ma. Wójt zaproponował, aby poczekać do wakacji, a jeżeli 
MZK  nie   przedłużą  kursu,  wówczas  wycofujemy  się  i  szukamy  innego  rozwiązania. 
Wójt spytał jakie jest stanowisko rady? 
Radni w wyniku dyskusji postanowili, aby wstrzymać się z decyzją do wakacji i poczekać 
jaka będzie reakcja MZK, tzn. czy zostaną uruchomione w tym okresie dodatkowe kursy?
Za takim rozwiązaniem głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.
Radny S. Gil – spytał Wójta jak wygląda sprawa wody?
Wójt  –  nie  zapadły  jeszcze  decyzje,  we  wtorek  będzie  kolejne  spotkanie.  Na  terenie 
Bełchatowa w kwietniu ogłoszone nowe taryfy  i opłata stała wynosi 5,40 zł natomiast cena 
wody 2,29 zł. Wraz z Gminą Bełchatów rozważane jest powołanie spółki, która zajęłaby się 
eksploatacją wodociągów, natomiast zobaczymy co się stanie ze Związkiem Komunalnym , 
tzn. w jaki sposób zostanie podzielony majątek Związku.
Radny  J.  Konieczny –  praktycznie  rzecz  biorąc  mamy  najwyższą  opłatę  stałą,  a  przez 
poprzedzający okres  5 lat  nie  zrobili  nic  w celu pomniejszenia strat  wody, mieli  założyć 
wodomierze  i  również  tego nie  zrobili.  Dyrektor  ZUWiK zapewniał,  że  do  końca  marca 
wodomierze zostaną wymienione. Radny zaproponował, aby wójt wystosował pismo.
Wójt  B.  Stein –  ZUW  jest  zakładem  Gminy  Wola  Krzysztoporska  .  Prowadzone  były 
rozmowy z Wójtem i zastępcą , bo te osoby mogą podejmować decyzje. Sprawę wody trzeba 
unormować, ale nie da się tego zrobić z miesiąca na miesiąc. Trzeba to tak unormować, aby 
zapewnić dostawę dobrej wody i o odpowiednim ciśnieniu.
Radny J. Konieczny – trzeba zlecić ekspertyzę na podawanie wody na teren naszej Gminy, 
niech inżynierzy doprowadzą do ładu, jak to trzeba zrobić.
Wójt B. Stein – Ekspertyzy SA wykonane, jednak wynika z niej, że bez Parzniewic nie uda 
się  utrzymać  ciśnienia.  Rozważana  jest  jeszcze   możliwość  podawania  wody  z  Wólki 
Łękawskiej.
Radny J. Konieczny – powiedział, iż trzeba położyć nacisk na wymianę wodomierzy, bo nic 
nie robią w tej sprawie.
Radny H. Kęsy – w Kaszewicach są wymieniane wodomierze, z tym że mieszkańcy nie chcą 
przygotowywać miejsca do zainstalowania.
Wójt B. Stein – obietnica wymiany do końca marca nie została dotrzymana.
Radny  I.  Lewińska –  poprosiła  o  pomoc  przy  oczyszczeniu  sadzawki  w  Kaszewicach 
i ewentualnie o 10 m siatki, aby ją ogrodzić, resztę mieszkańcy zrobią sami.
Wójt – jest robiony projekt na odwodnienie ulicy Ciemnej w Kaszewicach, a przy tej okazji 
brany jest pod uwagę spływ wody od sklepu i projektanci mają zaproponować rozwiązanie 
zabezpieczenia  tego  zbiornika.  Przy  projektowaniu  odwodnienia  pojawił  się  problem, 
ponieważ dwóch właścicieli nie wyraża zgody na przejście przez działki, mimo że wcześniej 
mówili że się zgodzą. Projektanci muszą przyjąć inny wariant, który będzie dużo droższy od 
wcześniej planowanego rozwiązania.
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Radna Z. Dyła –spytałą – czy na ulicy szkolnej w Klakach będzie oświetlenie uliczne?
Wójt odpowiedział, że tak.
Radna I. Lewińska – spytała co z oświetleniem w ogóle?
Wójt – P. Lasoń z elektrykiem maja zakupić lampy, które sukcesywnie będą dowieszone.
Radna  I.  Lewińska podziękowała  za  wycinkę  drzew  oraz  za  dostarczenie  sołtysom 
regulaminów utrzymania czystości i porządku w gminie.
Radna  zwróciła  się  do  sołtysów  z  prośbą  o  organizację  zebrań  z  mieszkańcami,  w  celu 
zapoznania ich z treścią regulaminu.
Radny B. Trzmiel – jak będzie równiarka prosi o wyrównanie drogi od Wierzchów Kluckich 
do Podwódki.
Wójt  - Jest problem z wynajęciem równiarki, jego zdaniem równiarka na drodze, o której 
mówi radny  jeszcze bardziej pogorszy stan drogi.
Radny poprosił jeszcze o wystąpienie z pismem do Starostwa Powiatowego o sprawdzenie 
wykonywania postanowień porozumienia zawartego z p. Pawełoszkiem.
Radna  I.  Lewińska –  zgłosiła  również,  aby  wystąpić  do  powiatu  o  naprawę  drogi  na 
skrzyżowaniu przy barze w Kaszewicach.
Wójt – takie wystąpienie już było, odbyła się wizja, powiedzieli że zrobią, lecz nie wiadomo 
kiedy.
Radna D. Stankowska – zgłosiła konieczność naprawy drogi w Ścichawie.
Radny J. Mielczarek – pod tablicą z nazwą miejscowości postawić znak, ślepa droga.
Wójt – zgłosił wniosek, aby na następną sesję zaprosić dyrektora Powiatowego zarządu Dróg.
Radny R. Śniady – spytał, czy coś jest wiadome w sprawie piaskowni w Ciszy, czy ruszy?
Wójt – odpowiedział, iż nie wiadomo czy w ogóle ruszy, na razie były tam tylko odwierty dla 
zbadania gruntu.
Radny J. Dymiński – zgłosił, aby naprawić droge w Osinie, w kierunku p. Gawrona.
Wójt – na ten moment zatrudnione są trzy osoby z robót publicznych, w połowie maja może 
będzie więcej osób, wówczas takie prace będą wykonywane.
Radny R. Śniady – czy jest już wożony tłuczeń?
Wójt odpowiedział,  że  nie.  Na  ten  moment  jest  problem  z  kruszywem,  a  ponadto  jak 
wszystkie materiał budowlane bardzo podrożało.
Radny H. Kęsy – powiedział, iż w związku ze znacznym wzrostem cen należy rozważyć 
zaciągnięcie kredytu, aby w tym roku zrobić jak najwięcej, a w przyszłym roku nie robić nic.
Radny B.  Trzmiel  –  Kto ponosi  odpowiedzialność za szkody,  właściciel  czy dzierżawca 
urządzeń wodnych, np. jak pęknie rura wodociągowa?
Radca  prawny A.  Domański  –  Każdy przypadek  jest  inny,  ale  zasada  jest  taka,  że  do 
przyłącza odpowiada eksploatator, a od przyłącza użytkownik.

Więcej pytań i wniosków nie było.

Punkt  13 - Zakończenie obrad.

O godzinie  1550  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  i  zakończył 
obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady
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Zał nr 3

Sprawozdanie finansowe za 2006 rok z działalności Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Klukach 
 

   Sprawozdanie obejmuje działalność Ośrodka w zakresie realizacji zadań własnych 

jak również zleconych. 

Przedstawiam  poniżej  rozmiary  udzielonej  pomocy  społecznej  z  uwzględnieniem 

wszystkich form tej  pomocy oraz szczegółową analizę w rozbiciu na poszczególne 

zadania i świadczenia. 

Zadania zlecone
Rozdział 85212 § 3110 i 4110 – świadczenia rodzinne, świadczenia opiekuńcze, 

składki na ubezpieczenie społeczne, zaliczka alimentacyjna

Plan                        839.593,00

Wykorzystano                          808.807,15

Nie  wykorzystana  dotacja  w  wysokości  30.785,85  została  zwrócona  do  budżetu 

państwa w dniu 28.12.2006 r.  

Liczba wniosków złożona                                                                              458

Liczba wypłaconych świadczeń                  10501

Liczba wydanych decyzji                                                                485

Powyższa dotacja została wykorzystana na świadczenia w rozbiciu j/n:

➢ zasiłki rodzinne                                                                                    321.245,00

➢ dodatek do zasiłku z tytułu opieki nad dzieckiem w okresie 

korzystania z urlopu wychowawczego                                                   58.205,10

➢ dodatek do zasiłku z tytułu urodzenia się dziecka                                 26.000,00

➢ dodatek do zasiłku z tytułu  samotnego wychowywania dziecka         41.950,00

➢ dodatek do zasiłku z tytułu kształcenia i rehabilitacji dziecka               16.620,00 

➢ dodatek do zasiłku z tytułu rozpoczęcia roku szkolnego                       38.300,00
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➢ dodatek do zasiłku z tytułu podjęcia przez dziecko nauki 

      w szkole poza miejscem zamieszkania                                                  48.780,00

➢ dodatek z tytułu wychowywania się dziecka w rodzinie wielodzietnej 68.120,00

➢ zasiłek pielęgnacyjny                                                                             78.777,00

➢ świadczenia pielęgnacyjne                                                                     13.160,00

➢ zaliczka alimentacyjna                                                                           59.009,50

➢ jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka                          36.000,00

➢ składki na ubezpieczenie społeczne w wysokości 32,52 %

 od świadczeń pielęgnacyjnych                                                               2.640,55

W  2006  roku  zaliczki  alimentacyjne  zwrócone  przez  dłużników  alimentacyjnych 

wynoszą  2.404,00   złotych  z  tego  50  % przekazano  kwotę  1.202,00  na  dochody 

budżetu państwa i kwotę 1.202,00 złotych na dochody własne gminy.

Zgodnie z ustawą o powszechnym ubezpieczeniu w Narodowym Funduszu Zdrowia 

(Dz. U. Nr 45 poz. 391 z 2003 r. z późn. zm.) obowiązkiem ośrodka jest zgłoszenie i 

opłacenie  składki  na  ubezpieczenie  zdrowotne  w  wysokości  8,75  %  od  kwoty 

wypłaconych świadczeń. 

Ubezpieczeniu podlegają osoby pobierające z pomocy zasiłki stałe oraz świadczenia 

pielęgnacyjne  z  ustawy  o  świadczeniach  rodzinnych,  jeżeli  nie  podlegają 

ubezpieczeniu z innego tytułu. 

Rozdział 85213 § 4130 – składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby 

pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia 

rodzinne 

Plan                                                                                                                      2.966,00

Wykorzystano                                                                                                      2.821,18

Niewykorzystana dotacja w wysokości 144,82 została zawrócona do budżetu państwa 

w dniu 28.12.2006 r. 
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Liczba osób za które była opłacana składka ogółem:                                                     8

z tego: za osoby pobierające zasiłek stały                                                                       7 

            za osoby pobierające świadczenia pielęgnacyjne                                                1 

Liczba świadczeń ogółem:                                                                                            82

z tego: liczba świadczeń za osoby pobierające zasiłek stały                                         74

            liczba świadczeń za osoby pobierające świadczenie pielęgnacyjne                    8

Rozdział 85214 § 3110  - zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe 

Plan                                                                                                                    36.627,00

Wykorzystano                                                                                                    34.970,70 

Niewykorzystana dotacja w wysokości 1.656,30 została zwrócona do budżetu państwa 

w dniu 28.12.2006 r. 

Dotacja została wykorzystana zgodnie z ustawą o pomocy społecznej (Dz. U. Nr 64 

poz. 593 z 2004 r. z późn. zm.) tj. art. 37 na zasiłki stałe j/n: 

➢ liczba osób                                                                                                         12

➢ liczba świadczeń                                                                                              103

➢ kwota wypłaconych świadczeń                                                             34.970,70

Rozdział  85278 § 3110 – Usuwanie skutków klęsk żywiołowych 

Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 29 sierpnia 2006 r. w sprawie 

szczegółowych warunków realizacji programu pomocy dla gospodarstw rolnych w 

celu złagodzenia skutków suszy (Dz. U. Nr 155 poz. 1109 z 2006 r. ) 

Plan                                                                                                                    69.600,00

Wydatkowano                                                                                                    65.140,00

Pozostająca kwota 4.460,00 została zwrócona do budżetu państwa w dniu 08.12.2006r. 

Liczba złożonych wniosków ogółem:                                                                           59

z tego: 

- wydano decyzje przyznające świadczenie                                                                 55

- wydano decyzje odmowne                                                                                            4
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gdzie jedna osoba odwołała się do Samorządowego Kolegium Odwoławczego z czego 

Kolegium  Odwoławcze  utrzymało  w  mocy  zaskarżoną  decyzję  organu  pierwszej 

instancji.

Realizacja świadczeń z zadań własnych gminy:
Rozdział 85202 § 4330 – zakup usług przez jednostkę samorządu terytorialnego od 

innych jednostek samorządu terytorialnego 

Plan                                                                                                                     5.891,00

Wykorzystano                                                                                                      5.890,93

Powyższa kwota 5.890,93 została przeznaczona na pokrycie kosztów pobytu w DPS 

Zabłoty  dla  jednej  osoby  samotnej  niepełnosprawnej  ze  schorzeniem  schizofrenia. 

Opłata ponoszona była od 31.08 – 31.12.2006 r. z czego 70 % płaci świadczeniobiorca 

ze  swojego  świadczenia   natomiast  różnicę  płaci  Gmina kierująca  osobę  do DPS 

zgodnie z art. 59, art. 60 i art. 61 ustawy o pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004 r. 

(Dz. U. Nr 64 poz. 593 z 2004 r. z późn. zm.) średni miesięczny koszt utrzymania 

mieszkańca  w  DPS  Zabłoty  w  2006  r.  wynosi  1.776,72  ogłoszony  w  Dzienniku 

Urzędowym Wojewody Łódzkiego Nr 108 z dnia 31.03.2006 poz. 856.  

Rozdział 85214 § 3110 - zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe 

                      Plan ogółem:                                                                                                   108.797,00

Wykorzystano ogółem:                                                                                   108.796,94

z tego: gmina otrzymała z budżetu państwa jako 

          dotacja celowa na zasiłki okresowe kwotę                                              43.797,00

wykorzystano                                                                                                     43.797,00

➢ liczba osób, która otrzymała zasiłki okresowe                                                   65

➢ liczba świadczeń                                                                                               257

➢ przeciętna wysokość zasiłku okresowego                                                   170,42
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Zasiłki okresowe zostały przyznawane zgodnie z art. 147 ust. 3  pkt 1 i 2 ustawy o 

pomocy społeczne w przypadku osoby samotnie gospodarującej 35 % różnicy między 

kryterium dochodowym osoby samotnie gospodarującej  a dochodem tej  osoby a w 

przypadku rodziny 25 % różnicy między kryterium dochodowym rodziny a dochodem 

rodziny. 

z zadań własnych:

Plan                                                                                                                    65.000,00

Wykorzystano                                                                                                   64.999,94

➢ liczba osób                                                                                                        157

➢ liczba świadczeń                                                                                               571

➢ przeciętna wysokość zasiłku celowego                                                      113,84

Zasiłki celowe – jednorazowe zostały przeznaczone na różne cele j/n:

➢ dopłata do leczenia – częściowy zwrot za leki w/g przedłożonych faktur    8.756,74

➢ dopłata do zakupu opału                                                                                9.728,20

➢ dopłata do uregulowania należności za energie i wodę                                1.102,00

➢ dopłata do zakupu odzieży i obuwia                                                              6.910,00

➢ dopłaty do wyjazdu dzieci na wycieczki, kolonie i biwaki                           1.635,00

➢ na cele bytowe                                                                                              15.136,00

➢ dopłaty do remontu mieszkania                                                                     1.040,00

➢ dopłata do zakupu podręczników szkolnych                                                 4.697,00

➢ zakup żywności                                                                                            15.995,00

Rozdział 85295 § 3110 – dożywianie 

Ustawa z dnia 29 grudnia 2005 r. o ustanowieniu programu wieloletniego „ pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” (Dz. U. Nr 267 poz. 2259 z 2005 r. z późn. zm.)

Plan                                                                                                                    62.256,00

Wykorzystanie                                                                                                   62.255,97
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z tego: gmina otrzymała z budżetu państwa dotację celową na dożywianie kwotę 

30.256,00

➢ liczba dzieci korzystająca z posiłków w szkołach w ramach programu 

wieloletniego „pomoc państwa w zakresie dożywiania”                                 141

➢ kwota wydatkowana                                                                               35.845,00

➢ liczba osób korzystająca z zasiłku celowego w ramach programu 

wieloletniego „pomoc państwa w zakresie dożywiania”                                 259

➢ kwota wydatkowana                                                                               26.410,97

Ośrodek  nie  posiadając  środków  finansowych  za  zakup  paczek  świątecznych 

„Mikołaja” dla dzieci z rodzin ubogich wystąpiono z prośbą do firm działających na 

terenie Naszej Gminy o nieodpłatne przekazanie paczek. Pozytywnie ustosunkowały 

się  cztery  firmy  i  przekazały  nieodpłatnie  paczki  ze  słodyczami,  produkty 

żywnościowe oraz upominki w formie pamiątek związanych ze Świętym Mikołajem.

Dzięki  sponsorom   93  –  ech  dzieci  otrzymało  paczki  pod  choinkę.  Paczki  były 

rozdawane  na  miejscu,  a  także  dowożone  przez  pracowników  socjalnych.  Dzieci 

pochodziły z rodzin biednych, wielodzietnych i patologicznych. 

Na  przestrzeni  roku  2006  rozpatrzono  717  wniosków  celem  przyznania  pomocy 

społecznej z zadań własnych jak i zleconych ustawy o pomocy społecznej.

Miesięczne rozpatrywanych było ok. 60 wniosków celem przyznania pomocy.

Wydano decyzji z ustawy o pomocy społecznej łączne                                              966

➢ z zadań własnych                                                                                              882

➢ z zadań zleconych                                                                                               84

Oprócz wniosków o udzielenie pomocy przeprowadzone były wywiady alimentacyjne 

– liczba wniosków 70 na rzecz innych instytucji celem zbadania sytuacji rodzinnej, na 

wniosek  własny  pracowników socjalnych   a  także  na  rzecz  komornika  w sprawie 

dłużnika alimentacyjnego.

W  2006   ośrodek  skierował  12  osób  na  komisję  do  Powiatowego  Zespołu  d/s 

Orzekania o Niepełnosprawności celem ustalenia stopnia niepełnosprawności. 
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Przeprowadzone były wizyty u podopiecznych w przypadku zgłoszeń od instytucji czy 

osób fizycznych. Takich wizyt zostało przeprowadzonych ok. 80 w ciągu roku, gdzie 

należało sporządzić notatki. 

Powodem przyznania pomocy w 2006 r. była trudna sytuacja życiowa spowodowana: 

bezrobociem,  niepełnosprawnością,  długotrwałą  chorobą,  rodziny  niepełne  i 

wielodzietne.

Spośród klientów pomocy społecznej w 2006 r. największą liczbę stanowili  klienci 

bezrobotni bez prawa do zasiłku. Pomoc społeczna udzielona była osobom i rodzinom 

zgodnie  z  art.  7  tj.  powód  przyznania   pomocy  i  art.  8  –  kryterium  dochodowe 

(dochody rodziny lub osoby) zgodnie z ustawą o pomocy społecznej.

Z zadań zleconych świadczenia obowiązkowe zostały w pełni zrealizowane, składki na 

ubezpieczenia rentowe, emerytalne i zdrowotne zostały przekazane w m – cu grudniu, 

żadne zobowiązania na dzień 31.12.2006 r. nie pozostały.

Wszystkie sprawy związane z działalnością Ośrodka były w terminie załatwione.

Ośrodek nie tylko realizuje świadczenia z pomocy społecznej (zgodnie z Dz. U. Nr 64 

poz. 593 z 2004 r. z późn. zm.) a także świadczenia rodzinne (zgodnie z ustawą Dz. U. 

Nr  228  poz.  2255  z  2003  r.  z  późn.  zm.),  ustawę  z  dnia  22  kwietnia  2005  r.  o 

postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz zaliczce alimentacyjnej (Dz. U. 

Z 2005 r.  Nr  86  poz.  732 z  późn.  zm.)  ustawę  o  powszechnym ubezpieczeniu  w 

Narodowym Funduszu Zdrowia (Dz. U. Nr 45 poz. 391 z 2003 r. z późn. zm.), ustawa 

z dnia 29 sierpnia 2006 r. w sprawie szczegółowych warunków realizacji programu 

pomocy dla gospodarstw rolnych w celu złagodzenia skutków suszy (Dz. U. Nr 155 

poz. 1109 z 2006 r.) 
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